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Anexa 4 

RAPORT DE EVALUARE AL COMISIEI DE ABILITARE 

Din data de: 11,1 1,2024 

Numele ~ i prenumele candidatului: Elena (amelia MU~AT 

Titlul tezei de abilitare: Drumurile forestiere ~i calitatea lemnului - factor i irnport ant i In 

managementul forestier sustenabil 

Domeniul de st udii universitare de doctorat:Silvicultura 

Denumirea lnstitutiei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (I0SUD) unde a avut loc 

~edinta publica de susti nere a tezei de abilitare: Universitatea Transilvania din Bra!jov 

De rnentionat este faptul ca s-a apelat la unul dintre membrii supleanti, mai exact la domnul prof. dr. 

ing. Florin Gheorghe BOR LEAintrucat unul dintre membr i comisiei de abilitare - domnu l prof , dr. ing. 

Flor in IORA ~ nu a putut part icipa, inforrnat ie ce a fost tr ansrnisa catre Scoala Doctorala, anterior 

sust inerii publice a tezei de abilit are. 

Punctele tari ale tezei de abilitare: 

- cercetarile abordeaza doua probleme importante pentru sectorul forestier, mai exact drumurile 

forestiere ~i calitatea lemnului , ca factori principali ce pot asigura 0 gest ionare durabila a padurilor: 

-tematica legata de drumur ile forest iere este cornplexa ~i abordeaza atat evolut ia ~ i impactul 

drumur ilor forest iere asupra mediulu i, cat ~i transportul lemnului ln Romania, impactul tonajului 

asupra st ruct urilor rutiere nedimensionate Tn acord cu noile solicitari din trafic, dar ~ i posibilitat ile de 

a asigura costurile necesare pentru extinderea retelei de transport forestie r ~i lnt retlnerea 

drum urilor deja existente; 

- a doua parte a tezei de abilita re cuprinde rezult ate refer itoare la caracterist icile dendrom etr ice ale 

arborilo r, factorii care stau la baza pierderii stabilitatii arborilor, la care se adauga evaluari realizate 

cu tehnici moderne pentru a identifica impactul incendiilor forest iere asupra arborilor din parcelele 

afectate, iar in fina l sunt prezentate solutii care sa asigure lemn de dimensiuni mici dest inat 

util izarilor energeti ce, proven ite din culturi special dedicate, de rotatie scurta, precum ~i rezultate 

legate de valorificarea rest urilor de exploatare si lnfii ntarea perdelelor for estiere de protectie: 

- se rernarca, de asemenea, diversitatea ~i complexitatea problemelor abordate In teza de abilitare, 

dar ~ i struct ura echilibrata a tezei, atat Tn ceea ce priveste proportla celor doua probleme abordate, 

cat !? i direct ionarea cercetarilor ~i art icolele publicate, dar ~i preocuparile candidatu lui de a realiza 

cercetari interdi sciplinare plecand de la disciplinele predate din postura de cadru didact ic. 

Punctele slabeale tezei de abilitare: 

Nu este cazul. 
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Intrebarile formulatede comisie !iii raspunsurile candidatului IObserva~ii1e comisiei 

1.	 C.S. I dr. ing. lonel POPA: Ce parere aveti de folosirea lemnului la podete si alte lucrari de drum uri, 

In special In zonele de protectie? 

R: Lemnul a fost folosit cu succes In trecut la multe lucrari specifice drumurilor forestiere, de la 

podete la parapeti ?i indicatoare de clrculatie, insa In prezent sunt folosite materiale mai putin 

prietenoase cu rnediul inconjurator, care se bazeaza In special pe betonul de ciment. Ideal ar fi ca 

impactul omului ln natura sa fie minim, motiv pentru care ar fi de recomandat folosirea 

materialelor biodegradabile, naturale, In speta a lemnului, la diverse elemente proprii retelei de 

transport forestier, mai ales In zonele de protectie, 

2.	 C.S. I dr. ing. lonel POPA: Ceteme de doctorat doriti sa prornovati In viitor? 

R: Temele pe care Ie voi aborda la doctorat vor urrnari directiile de cercetare de panaIn prezent, astfel 

ca una dintre teme ar putea aborda vegetatia forestiera de pe marginea drumurilor ?i impactul 

acesteia asupra v izibilitatii ?i sigurante! pe drum, lar 0 alta tsrna poate viza calitatea lemnului la 

arborii din specii diferite In situatia In care arboretele au fost afectate de incendii forestiere in ani 

diferiti luand In considerare ?i doborarea arborilor. 

3. Prof. dr. ing. Florin Gheorghe eORLEA: Termosranarea a fost In atentia durnneavoastra pentru 

evaluarea calitatii lemnului? 

R: Deocamdata nu, desi am citi mult despre aceasta tehnica de evaluare, insa 0 am In vedere pentru 

cercetarile viitoare. 

4. Prof. dr. ing. Florin Gheorghe eORLEA: Ce parere aveti despre contradictia dintre ta ierea arborilor 

din mediul urban ?i pericolul pe care II prezinta unii dintre acesti arbori? 

R: Intotdeauna parerile au fost irnpartite In ceea ce priveste recoltarea arborilor, In special In zonele 

publica. Uneori este foarte greu sa-l facem pe oameni sa Inteleaga ca riscurile la care se expun pot 

fi mai mari decat beneficiile aduse de un arbore cu probleme de stabilitate ?i cu defecte care-i 

influenteaza negativ rezistenta la solicitarea factorilor externi. 

5.	 Prof. dr. ing. Stelian Alexandru eORZ: Legat de degradarile de pe drumurile forestiere, avem 

vreun sistem care sa indice momentulln care ar trebui sa se intervina asupra drumurilor pentru ca 

nu mai prezinta siguranta In desfasurarea norrnala a traficului? 

R:	 Da, chiam am participat la un proiect de cercetare ?tiintifica prin care a fost elaborate pentru R.N,P, 

Romsilva 0 baza de date interactive In care fiecare directie silvica trebuia sa completeze inforrnatii 

legate de gradul de degradare al fiecarui drum In parte ?i lucrarile executate. In acest fel , 

responsabilii puteau obtine inforrnatii In timp real cu privire la starea retelei de transport forestier 

?i interventiue de urgenta irnpuse . 

6.	 Prof. dr. ing.Stelian Alexandru eORZ: Cand vine prima propunere de proiect in cornpetitie? 

R:	 Am depus In 2016 ?i 2019 doua propuneri de proiecte In cornpetitil UEFISCDI, Insa mai am de 

invatat . In luna aprilie 2024 am participat In calitate de reprezentant UnitBv la depunerea unui 

proiect Interreg Danube alatur: de colegi din Cehia, Spania, ltalia ?i Austria, Ar trebui ca pana la 

sfarsitul anului sa afla si rezultatul cornpetitiei . 

7. Prof. dr. ing, Stelian Alexandru eORZ: Care este prima revista care va vine In minte cand doriti sa 

publicati? 

R:	 Revistele pe care Ie am in vedere sunt legate de tematicile de cercetare abordate, astfel ca rna 

gandesc la Fire Ecology - pentru incendiile forestiere, Wood Science and Technology - pentru 

calitatea lemnului; Annals of Forest Science si Croatian Journal of Forest Engineering pentru 

drumuri. 

Rezultatul votului: comisia a hotarat cu unanimitate de voturi (3 voturi) acceptarea tezei de abilitare. 
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REZOLUTIA COMlslEI DE ABILITARE: 

In urma analizei detaliate a realizar ilor in plan didactic ;;i stiintific ale candidatului conf . dr. ing. Elena 

Camelia MUSAT constatam ca acesta Indeplineste conditiile specifice pentru obtinerea atestatului de 

abilitare in domeniu Silvicultura din cadrul comisiei Ingineria resurselor vegetale si animale ;;i 

recomandam cu unanimitate de voturi acordarea atestatului de abilitare. 

COM ISlA DEABILITARE 

SemnaturaNume ;;i prenume: 

Prof. dr. ing. Alexandru BORZ 

Prof. dr. ing. Florin Gheorghe BORLEA 

CS I dr. ing. lonel Popa 
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Anexa 5 

UniversitateaTransilvania din Bra~ov 

Facultatea deSilvicultura ~l exploat3ri forestiere 

PROCES VERBAL 

Incheiat cu ocazia sustineril publice a tezei de abilitare elaborata de conf. dr. ing. Elena Camelia 

MU~AT, In vederea obtlner!i atestatului de abifitare, In domen iul SILVICULTURA. 

Presedintele deschide sedinta, anunta scopul ~i prezinta comisia de abilitare, forrnata din: 

SPECIALIST: Prof. dr. ing. Stelian Alexandru BORZ 

SPECIALIST: Prof. dr. ing. Florin Gheorghe BORLEA 

SPECIALIST: C.s. I dr. ing. lonel POPA 

De rnentionat este faptul ca s-a apelat la unul dintre membrii supleanti, mai exact la domnul prof. dr. 

ing. Florin Gheorghe BORLEA intrucat unul dintre membri comisiei de abilitare - domnul prof. dr. ing. 

Florin IORA~ nu a putut part icipa, inforrnatie ce a fast transrnisa catre Scoala Doctorala, anterior 

sustinerf publice a tezei de abil itare. 

S-a dat cuvantul candidatului Elena Camelia MU~AT, care a prezentat sinteza tezei de abilitare In
 

limba rornana.
 

S-a dat cuvantul, In continuare, specialistilor din cornponenta comisiei de abilitare.
 

S-au consemnat Int rebarile formulate de membrii comisiei de abilitare ~ i de publicu l participant, 

precum ~i raspunsurile candidatului : 

1.	 C.S. I dr. ing. lonel POPA: Ce parers aveti de folosirea lemnului la podete ~i alte lucrar: de 

drumuri, In special In zonele de protsctie? 

R: Lemnul a fast folos it cu succes In trecut la multe lucrari specifice drumurilor forestiere. de la 

pcdete la parapet! ~i indicatoare de circulatie, insa In prezent sunt folosite materiale mai putin 

prietenoase cu rnediul Inconjurator, care se bazeaza In special pe betonul de ciment. Ideal ar fi 

ca impactul omului In natura sa fie minim, motiv pentru care ar fi de recomandat folosirea 

materialelor biodegradab ile, naturale, In speta a lemnului, la diverse elemente proprii retelei de 

transport forestier, mai ales In zonele de protectle, 

2.	 C.S. I dr. ing. lonel POPA: Ce teme de doctorat doriti sa prornovati In viitor? 

R:Temele pe care Ie voi aborda la doctorat vor urrnari directiile de cercetare de pana In prezent, 

astfel ca una dintre teme ar putea aborda vegetatia forestiera de pe marginea drumurilor ?i 
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impactul acesteia asupra vizib ilitatii ~i sigurantei pe drum. lar 0 alta terna poate viza calitatea 

lemnului la arborii din specii diferite In situatia In care arboretele au fost afectate de incend ii 

forestiere In ani diferitl, luand In considerare ~i doborarea arborilor. 

3.	 Prof. dr. ing. Florin Gheorghe BORLEA: Termoscanarea a fost In atentia durnneavoastra pentru 

evaluarea calitatli lemnului? 

R: Deocamdata nu, desi am citi mult despre aceasta tehnica de evaluare, Insa 0 am In vedere 

pentru cercetarile viitoare. 

4.	 Prof. dr. ing. Florin Gheorghe BORLEA: Ce parere aveti despre contradictia dintre taierea 

arborilor din mediul urban ~i pericolul pe care II prezinta unii dintre acesti arbori? 

R: Tntotdeauna parerile au fost impartite In ceea ce priveste recoltarea arborilor, In special In 

zonele pub lice. Uneori este foarte greu sa-i facem pe oameni sa lnteleaga ca riscurile la care se 

expun pot f i mai mari decat beneficiile aduse de un arbore cu probleme de stabilitate ~i cu 

defecte care-i influenteaza negativ rez istenta la solicitarea factorilor extern i. 

5.	 Prof. dr. ing. Stelian Alexandru BORl: Legat de degradarile de pe drumurile forestiere, avem 

vreun sistem care sa indice momentul In care ar trebui sa se intervina asupra drumurilor 

pentru ca nu mai prezinta siguranta In desfasurarea norrnala a traficului? 

R: Da, chiam am partic ipat la un proiect de cercetare ~tiintifica prin care a fost elaborate pentru 

R.I\J .P. Romsilva 0 baza de date tnteractiva In care fiecare directie silvica trebuia sa completeze 

inforrnatii legate de gradul de degradare al fiecarui drum In parte ~i lucrarlle executate.ln acest 

fel, responsabilii puteau obtine inforrnatii In timp real cu privire la starea retelei de transport 

forestier ~i interventiile de urgenta impuse. 

6.	 Prof. dr. ing. Stelian Alexandru BORl: Cand vine prima propunere de proiectin cornpetitie? 

R: Am depus In 2016 ~i 2019 doua propuneri de proiecte In cornpetitii UEFISCDI, lnsa mai am 

de Invat at. Tn luna aprilie 2024 am participat in calitate de reprezentant UnitBv la depunerea 

unui proiect Interreg Danube alaturi de colegi din Cehia, Spania, Italia ~i Austria. Ar trebui ca 

panala sfarsitul anulu i sa afla ~i rezultatul cornpetitiei. 

7.	 Prof. dr. ing. Stelian Alexandru BORl: Care este prima revista care va vine In minte cand doriti 

sa publicati? 

R: Revistele pe care Ie am In vedere sunt legate de tematicile de cercetare abordate, astfel ca 

rna gandesc la Fire Ecology - pentru incendiile forestiere, Wood Science and Technology 

pentru calitatea lemnului; Annals of Forest Science ~i Croatian Journal of Forest Engineering 

pentru drumuri. 

Tn final, dupa deliberari, presedintele sedintei de sustinere a prezentat rezultatul propus de comisia de 

abilitare. 

Tn Incheierea sedinte], s-a dat cuvantul candidatului. 

Presedinte, Secretar, 

Prof. dr. ing. Alexandru Lucian CURTU 
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